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الجيش السوري بعد التدخل الروسي: 
أهداف عملية التحكم وإعادة الهيكلة

The Syrian Army after Russian Military Intervention: 
The Objectives of Control and Restructuring 

* Bashar Narsh - بشار نرش

ملخص:

تحــاول الدراســة استكشــاف الأهــداف التــي تســعى روســيا إلــى تحقيقهــا مــن عمليــة 
ــا  ــد تدخله ــوريا بع ــش في س ــة الجي ــة مؤسس ــادة هيكل ــيطرة وإع ــم والس التحكُّ
ــروس لتحقيــق  ــة الاســتراتيجية التــي اتبعهــا ال نَ العســكري المباشــر عــام 2015، مُبَيِّ
عمليــة الســيطرة ســواء مــن خــال التغييــر في التكويــن الاجتماعــي لهــذه المؤسســة، 
أو التغييــر في مراكــز القــوة والفاعليــن فيهــا، أو إنشــاء تشــكيلات عســكرية جديــدة 
 تديــن بالــولاء لروســيا لتحقيــق أهدافهــا ومصالحهــا طويلــة الأمــد في البــاد.

كلمات مفتاحية: سوريا، النظام، الجيش السوري، عملية التحكم، إعادة الهيكلة. 

Abstract: 

This study attempts to explore the goals that Russia seeks to achieve from 
the process of controlling and restructuring the military institution in Syria 
after its direct military intervention in 2015, indicating the strategy that 
the Russians pursued to achieve this control process, whether through a 
change in the social composition of this institution, a change in the centres 
of power and their actors, or through the creation of new pro-Russia military 
formations in order to achieve the long-term objectives and interests of the 
Russians in Syria.
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